
 Úkolem Předsednictva FIFe je zajistit, aby návrhy, přijaté na generálních 

zasedáních, byly implementovány a zahrnuty do příslušných řádů a pravidel.  
  

 Na Generálním zasedání 2019 byl přijat návrh, týkající se povinného 
radiografického vyšetření dysplazie kyčlí chovných Mainských mývalích koček a 
oficiální registrace a zveřejnění těchto výsledků.  

 
 Předsednictvo se ale rozhodlo tento návrh neimplementovat, jinými slovy 

udělit všem národním členům výjimku z dodržování tohoto pravidla. Přijetí tohoto 
rozhodnutí nebylo jednoduché a lehké a bylo založeno na doporučeních komisí, 
tj. Zdravotní komise FIFe a Disciplinární komise FIFe.  

 
 Zdravotní komise zahájila průzkum mezi všemi národními členy FIFe, 

bohužel ale získala odpovědi nebo informace pouze od méně než jedné třetiny 
členů. Po upomínce odpověděla další třetina členů, zbývající třetina stále 
nereagovala, což je smutné. Je třeba poděkovat všem těm národním členům, 

kteří se zúčastnili a odpověděli na otázky Komise. 
 

 Předsednictvo FIFe je přesvědčeno, že je důležité a žádoucí MCO kočky 
testovat na DKK, ale že ve stanoveném časovém rámci není možné otestovat 

více jak 15 000 MCO, jichž by se toto rozhodnutí týkalo. Jedním z důvodů je to, 
že v současné době jsou zřejmě pouze dvě organizace schopny provést a 
vyhodnotit rentgenové snímky a tyto organizace nedokáží otestovat všech těchto 

15 000 koček a vyhodnotit výsledky v požadovaném časovém rámci. 
 

 Mnoho univerzit v celé Evropě navíc uvedlo, že kritéria pro interpretaci 
rentgenových snímků kyčlí koček nebyla stanovena a že kritéria, použitá pro psy, 
by se neměla používat pro kočky. 

 
 To znamená, že neexistuje spravedlivý a jednoznačný způsob, jak 

provést toto testování ve všech členských státech FIFe u všech koček, kterých by 
se toto pravidlo týkalo. Předsednictvo FIFe je přesvědčeno, že pokud by byl tento 
návrh uveden v platnost, vedlo by to k chaosu, nejistotě a vážným problémům. 

 
  

 


